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KØBENHAVNS KOMMUNE INDRE BY LOKALUDVALG

8. Pladsen ved Helligåndskirken (2023-0396243)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, om det skal kontakte menighedsrådet ved Helligåndskirken med

henblik at holde et uformelt møde om pladsen ved kirken.

lndstilling

lndstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal kontakte menighedsrådet ved Helligåndskirken

med henblik at holde et uformelt møde om pladsen ved kirken jf. afsnittet "Problemstilling"

nedenfor.

I givet fald:

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer og/eller -suppleanter til at deltage i

og følge op på mødet.

Problemstilling

Byudviklingsgruppen foreslår, at lokaludvalget beder om et uformelt møde med menighedsrådet ved

Helligåndskirken på Strøget (Niels Hemmingsens Gade 5).

Formålet skal være at drøfte en bedre udnyttelse af byrummet mellem kirken og Strøget.

Byudviklingsgruppen oplyser, at dette er kommet op som borgerønske i forbindelse med arbejdet

med de nye bydelsplaner.

Uddrag af referatet af Byudviklingsgruppens møde den 27. september 2023:

"Pladsen ved Helligåndskirken

Formål: Lige nu kommer der til at ske store ændringer i forbindelse med implementeringen af

byrums- og trafikplanen. Vi har tidligere udtrykt ønsker om at pladsen ved Helligåndskirken fremstår

mere åben. Kan vi nævne ønsker til området, som vi kan nævne over for menighedsrådet?

Der er et ønske om at udnytte byrummet bedre og tage kontakt med menighedsrådet og tale om

hvordan dette kan gøres.
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Der er følgende tanker til området imellem kirken og strøget:

� Det skal være et stille område med plads til fordybelse.

� Pladsen skal være mere samlet, men have samme funktioner som nu.

� Det er et populært område for mange mennesker.

� Mindestenen ved kirken er i dag lidt for gemt væk.

� Deres julemarked er en god ide. I forhold til andre julemarkeder er det mere gemt væk. Kan vi

være med at det marked til at fremstå mere som en del af byen?

Der er tanker om at man kan fjerne dele af hegnet især ved indgangene og i stedet have trappetrin,

så det klart fremgår hvor strøget er og hvor kirkens område er. Der er ikke et ønske om at få

tivoliseret området ved kirken og ødelægge den ro som i dag er en kontrast til Strøget.

Denne proces skal skei samarbejde med menighedsrådet og med respekt for at det er deres

område. Det er vigtigt at man tænker på, at det er en fungerende kirke, som fortsat

skal kunne have gudstjenester.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget drøfter, om det skal kontakte menighedsrådet ved Helligåndskirken

med henblik at holde et uformelt møde om pladsen ved kirken jf. ovenfor.

I givet fald skal lokaludvalget udpege lokaludvalgsmedlemmer og/eller -suppleanter, som deltager i

og følger op på mødet.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Hvis lokaludvalget beslutter, at det vil have et møde, kontakter sekretariatet Helligåndskirkens

menighedsråd herom.

Lokaludvalgsmedlemmer og/eller -suppleanter, som deltager i mødet, orienterer snarest muligt

lokaludvalget om resultatet af mødet.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede, om det skal kontakte menighedsrådet ved Helligåndskirken med

henblik at holde et uformelt møde om pladsen ved kirken. Der var følgende bemærkninger fra

lokaludvalgets medlemmer i drøftelsen:

� Kirken ønsker at bevare hegnet.

� Området fungere fint nu som et stilleområde med mulighed for fordybelse.
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� Deres julemarked er dårligt.

� Kirken lukker sig væk. Området kunne være et samlingspunkt.

� Bredden på indgangen bør øges, så alle kan se, at det er muligt at besøge området. Det

vil øge kendskabet til mindesmærket fra besættelsen.

� Strøget er bredt ved Helligåndskirken, så der er ikke behov for at fjerne hegnet. Området
giver plads til ophold.

� Der bør opsættes flere bænke i området.

� Det er godt med en adskillelse mellem Strøget og kirken, men rækken af salgsboder

skjuler kirken.

� Belægningen inde på området bør være bedre.

� Området skal være lukket om aftenen. Ellers anvendes det til at handle med stoffer.

� Der bør ses på, hvordan beplantningen i området fungerer.

� Hegnet ud mod Niels Hemmingsens Gade bør være højere.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag Bent Lohmann om, at lokaludvalget ikke arbejder for at få

fjernet hegnet mellem Strøget og Helligåndskirken.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget inviterer

menighedsrådet ved Helligåndskirken til et møde om ovennævnte temaer og problemstillinger.

4. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at han orienterer Teknik- og

Miljøforvaltningen om invitationen og herunder om lokaludvalgets holdning til salgsboderne på

Strøget foran Helligåndskirken.

5. Sven Perdrup og Jep Loft tilkendegav, at de gerne deltager i mødet på vegne af

lokaludvalget.
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